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Acta Sessió Plenària Extraordinària de 24 d’abril de 2.012 

Quan són les 19:30 hores del dimarts 24 d’abril de 2.012, es reuneix al Saló d’Actes de la 
Casa Consistorial la Corporació en Ple per celebrar sessió ordinària en primera 
convocatòria. Sota la presidència del Sr. Batle, D. Mateu Ferrà Bestard hi assisteixen els 
següents regidors: Sr. Peralta Palmer, Sr. Aina Torres Capó,  i el  Sr. Javier Belenguer 
Márquez per part de Convergència per les Illes, el Sr. Pere Joan Salleras Vives, per part 
del Partit Popular, i el Sr. Gabriel-Joan Seguí Albertí per part d’Esquerra Republicana. 

Es troba present el Secretari de la Corporació, el Sr. Miquel Francesc Gelabert Morro, el 
qual dóna fe de l’acte. 

Es verifica que es dona el quòrum exigit a l’Art. 90 del RD 2568/1986,del Reglament 
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, de 28 de 
Desembre, per a la vàlida constitució del Ple. 

El Sr. Batle declara oberta la sessió i passen a tractar-se els següents assumptes dins 
l’ordre del dia:  

Primera Part.- Part resolutòria 

1.. Aprovació, o en el seu cas desestimació,de modificacions estatutàries aprovades 
per  la Mancomunitat de Tramuntana.  

El Secretari informa que la proposta no ha estat dictaminada per la Comissió, per lo 
que prèviament, s’haurà de votar la inclusió a l’ordre del dia.  

Sotmès a votació, es APROVAT per unanimitat la seva inclusió a l’ordre del dia 

El Batle, comença la deliberació de les causes que han dut a formular aquesta 
proposta. Explica que als inicis de la legislatura passada es varen afegir a la 
Mancomunitat, sis municipis, a part dels quatre constituents. El balanç va ésser bo, 
sense que hi hagués grans projectes, però era un aforament de debat i posada en 
comú de problemes. 

Amb la nova legislatura, i jo com a representant de l’Ajuntament de Banyalbufar, me’n 
vaig dur una sorpresa, perquè vaig veure que esduïen propostes sense consensuar 
prèviament amb els altres municipis. Ja amb la primera Junta, les deliberacions varen 
ésser tenses, i es va proposar un president sense consensuar, prescindint del que ho era 
fins ara, el Sr. Severiano Quevedo, i que fins on ell sap li feia il·lusió continuar essent-ho. 

El Sr. Salleras, diu que el Sr. Quevedo, ho volia deixar i així li va transmetre a ell el passat 
més d’agost.  

El Batle, diu que això no és la informació que ell té. De totes maneres, diu que en 
Carles Simarro, actual Batle de Sóller, es va proposar ell com a President, sense consens 
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ni debat previ, i utilitzant unes maneres, que el seu parer li assemblaren molt arrogants, 
com demanar a la Secretària com ho havia de fer per acomiadar-la.  

El Sr. Salleras, diu que el Sr. Simarro no té intenció d’acomiadar ningú.  

El Batle, diu que això se li va exposar a una Junta l’actitud i les paraules que va tenir 
amb la Secretària, i no ho va negar.  

El Sr. Seguí, demana al Sr. Salleras si el Sr. Simarro, és el mateix que es comprometia a 
mantenir el llocs de feina a Sóller i després ho va incomplir. 

El Sr. Salleras li diu que ell és representant de l’Ajuntament de Banyalbufar i no de Sóller.  

El Batle, prossegueix i diu que una altra de les primeres propostes  era el canvi de seu, 
però no ho va poder fer d’una manera immediata, perquè necessitava canviar els 
Estatuts. I efectivament, va proposar canviar els Estatus, fent valer la majoria de 
representats del Partit Popular a la mancomunitat. Davant aquest malestar, per part de 
representants dels pobles de Puigpunyent, Valldemosa, Banyalbufar i Esporles, ens 
varem demanar que fèiem a una mancomunitat on ja no es respecte el tarannà que 
fins ara havia presidit. Per això varem creure convenient constituir una mancomunitat, 
més reduïda, amb el tarannà que presidia la Mancomunitat abans, i per suposat evitar 
la politització de la Mancomunitat, perquè de fet es convidarà a Estellencs, governat 
per el Partit Popular a adherir-se. La Mancomunitat, es un òrgan distint en el 
funcionament del que son els òrgans dels Ajuntaments, que si bé te un reglament de 
funcionament, es té assumit un manera d’actuar sempre consensuada. Als 
Ajuntaments, la gent governa per aplicar un programa polític, i pot fer valer una 
majoria per aplicar un programa polític, però la mancomunitat es una altre cosa, allà 
el que es cerca son acords per beneficis conjunts, per això tot sempre fins ara era 
consensuat i acordat unànimement.  

El Sr. Salleras diu, que està totalment d’acord amb el consens que ha de presidir 
aquest tipus d’ens com la Mancomunitat,  però vol recordar al Batle ja la mala 
experiència que varen tenir, i precisament quan governava el Partit Popular d’escindir-
se d’una altra Mancomunitat. Ha transcorregut molt poc temps des de l’inici de la 
legislatura i creu que s’haurien de presentar alternatives a la sortida i cercar més 
debat, i tot això sense perjudici que li assembla una irresponsabilitat quan actualment 
s’està parlant d’agrupació de municipis per reduir despeses, es proposi la creació d’un 
altre ens, sense saber a més si tindrà l’autorització de altres Administracions, que seran 
preceptives per la creació de la suposada nova Mancomunitat.  

El Sr. Seguí diu que ell, se sent amb el deure moral de recolzar aquesta decisió del seu 
Batle, perquè l’Ajuntament de Banyalbufar s’ha de fer sentir allà on participi, i donarà 
suport a la proposta. 
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El Sr. Salleras diu que aquest acord, representarà un perjudici econòmic i un cost a 
l’Ajuntament. 

El Batle diu que no representa cap perjudici, els actius de la mancomunitat són un 
camió i quatre carpes, i això ho poden tenir per el mateix cost que tenen ara, i que la 
Mancomunitat no té un problema econòmic, simplement uns endarreriments en el 
pagaments derivats de que el Govern no ha pagat subvencions. 

El Sr. Salleras, diu que això no es excusa, que el Govern no paga, però ell tampoc 
cobra diners que els deuen. 

El Sr. Seguí, afegeix que Madrid ens roba, i que no entén la postura del Grup Popular, 
diu que no li assembla bé que no hi hagi consens, però no dona suport a la proposta 
d’escindir-se.  

El Sr. Salleras, diu que es una decisió que s’ha pres després de dues juntes, no hi ha 
bagatge consolidat per poder prendre una decisió d’aquest abast.  

La Sra. Torres, intervé i diu que s’ha canviat de manera total el tarannà existent fins 
aleshores. 

El Sr. Seguí, diu que el tarannà del Sr. Simarro queda de manifest amb la seva actuació: 
Un nouvingut el primer que fa es endur-se’n la capital al seu poble, sense diàleg.  

El Batle, diu que efectivament, al Sr. Simarro les formes l’han perdut. 

El Sr. Salleras, diu que el Batle d’Esporles es un gelós, i no vol que es mogui la capital 
d’allà, i demana al Batle, si a ell li assembla malament la proposta de fer una capital 
itinerant.  

El Batle, li explica que es un problema de talant, no hi ha predisposició a negociar res, 
vol utilitzar la mancomunitat per fer política i passar el “rodillo”, i ja ha explicat que la 
Mancomunitat és una altra cosa, i l’Ajuntament de Banyalbufar no té perquè suportar 
un allau.  

El Sr. Salleras diu que ell, votarà en contra de l’escissió i a favor de les modificacions 
estatutàries , però que se compromet a parlar amb en Carles Simarro per a que 
reflexioni i es pugui reconduir la situació. 

El Batle, li agraeix la predisposició al Sr. Salleras per reconduir la situació, però li diu que 
es tard, i que la decisió està presa i no te plans de revocar la decisió.  

La Sra. Torres, afegeix que el que es pretén es crear una mancomunitat més 
homogènia, perquè actualment, pobles com Banyalbufar i Soller han deixat de 
compartir moltes problemàtiques al esser totalment diferents.  
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Es sotmet a votació la proposta d’acord següent:  

Primer. APROVAR les modificacions estatutàries, dels Art. 1.a i 2 de la Mancomunitat de 
tramuntana, aprovades per la seva Junta.  
Segon. COMUNICAR els present acord a la Mancomunitat de Tramuntana. 

 

REBUTJADA per majoria, amb el vots en contra del membres del grup Municipal 
Convergència per les Illes (4) Sr. Ferrà, Sr. Peralta, Sra. Torres i Sr. Belenguer i del Grup 
Municipal d’Esquerra Republicana (1) el seu seguir.  

2n. Aprovació, o en el seu cas desestimació, de sol·licitud de renuncia del terme de 
Banyalbufar com a membre de la Mancomunitat de Tramuntana. 

El Secretari informa que la proposta no ha estat dictaminada per la Comissió, per lo 
que prèviament, s’haurà de votar la inclusió a l’ordre del dia.  

Sotmès a votació, s’APROVA per unanimitat la seva inclusió a l’ordre del dia 

 
Es sotmet a votació la proposta d’acord següent:  

Primer. APROVAR  d’acord amb l’art. 34 punt B) dels estatuts de la Mancomunitat de 
Tramuntana,la separació del municipi de Banyalbufar, separació que tindrà lloc 
definitivament a l’acabament de l’any econòmic, servint el present acord d’avis en 
l’anticipació de tres mesos. 
Segon. APROVAR sol·licitar de la Mancomunitat de Tramuntana que, d’acord amb 
l’art. 36 dels Estatuts de la Mancomunitat de Tramuntana,  que els bens com es 
possible es divideixin entre tots els municipis, una vegada verificats i es liquidin, seguint 
la Junta de la Mancomunitat en funció liquidadora, fins  a la total adjudicació als 
municipis interessats. 
Tercer. COMUNICAR els present acords a la Mancomunitat de Tramuntana. 

 
APROVADA per majoria, amb els vots en contra del membre Grup Municipal Popular 
(1) , Sr. Salleras.  

 
No havent més temes a tractar, quan són les 20:10  hores el Sr. Batle aixeca la sessió, de 
la que s’estén la present Acta i de la que jo com a Secretari don fe amb el vist i plau 
del Sr. Batle. 
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Banyalbufar, 24 d’abril de 2.012 
 
 
 

Vist i plau 
 
 
 
 

El Batle, 
El Secretari Interventor     Mateu Ferrà Bestard 

 


